

Telegram nr. 286 fra den amerikanske ambassadør i København til den amerikanske udenrigsminister den 27. marts 1948.

YDERST HEMMELIGT

København, den 27. marts 1948 kl. 11.

286. Min samtale den 24. marts med Hedtoft og det efterfølgende møde i udenrigspolitisk nævn (mit telegram 275, 24. marts) viser, at den endelige fastlæggelse af, hvilken kurs Danmarks indsats skal følge, sandsynligvis først vil ske, når det italienske valg er overstået og vilkårene i den finsk-sovjetiske pagt er kendte. Så meget ligger dog fast:

- 1) Danskerne vil forsvare sig, der vil ikke blive en ny 9. april 1940.
- 2) Hvis de får en henvendelse, vil danskerne blank afvise såvel (a) en militærpagt som (b) en ikke-angrebstraktat med Sovjet.
- 3) Danskerne følger med stor interesse USA's reaktion på Norges anmodning om militær bistand.
- 4) Danskerne tvivler på et gunstigt svar på Norges lignende anmodning til briterne.

Kilde: Foreign Relations of the United States, 1948, bind III, s.-68.
